
Lituània o el Quebec?
enyor President, 
els lituans ja fa anys 
que són independents 
i lliures i Catalunya 
continua sent forçada a 
encaixar dins 
d'Espanya. Pel que fa al 

Quebec, mentre els quebequesos 
demanin per mis a l'estat del Canadà per 
ser diferents, ho tenen clar com 
nosaltres. Quan el Quebec sigui 
independent, a qui ens assemblarem? 
A Txexènia? A Bosnia? O potser millor 
encara, a l'Escòcia del temps de William 
Wallace "Braveheart"?
Molt Honorable, Catalunya ara és com 
la Catalunya de fa 282 anys: un país 
derrotat, espoliat, maltractat i, a sobre, 
despreciat per insolidari.
Actualment, el PP descansa d'insultar- 
nos. Ara diu que som tot el contrari del 
que deia que érem fa només uns dies: 
elogia la normalització i el desplegament 
dels mossos, diu que tots els funcionaris 
han de saber català, parlen d'un 30% de 

l'IRPF...Aara els convé. Li convé aAznar, 
com li va convenir a González i li 
convindria a Anguita. Convé a la seva 
Espanya.
Els espanyols no ens enganyen. Sempre 
han actuat igual. Tonna tocar al PSOE el 
torn de malparlar de Catalunya i de 
boicotejar tota engruna que ens pugui 
venir del PP. I, mentre el PP promet i 
d'amagat prepara els paranys per quan 
tingui el poder -reglaments, solidaritat, 
equilibri, simetria, etc.- els Ibarra, els 
Chaves i també els Anguita han tornat a 
ensenyar les dents anticatalanes. I abans 
de la investidura!
Cal ser pràctics. Hem de marxar 
d'Espanya. Catalunya no és massa petita 
per ser independent. Cap teoria 
econòmica seriosa exigeix un territori 
d'una mida determinada per justificar la 
independència. És fals que els països 
més grans són els més rics i lliures. Xina, 
índia, Rússia i Brasil són rics i lliures? 
Per ser independent, lliure i pròspera, 
Catalunya té la mida ideal, com Bèlgica, 
Holanda o Suïssa.
No és cert que sortir d'Espanya seria 
suïcida perquè és el nostre mercat més 

gran. Els espanyols ens compren 
xampany i estiuegen a la Costa Brava 
no pas perquè ens estimin com a bons 
compatriotes, sinó perquè la nostra ofer
ta és més econòmica. Som europeus. El 
nostre mercat ha deixat de ser Espanya, 
aquesta Espanya que tan bé ha negociat 
a Europa la llet, el porc i, sobretot, les 
avellanes!
Que CIU i el PP parlin tant com vulguin 
d'encaixar Catalunya dins d'Espanya, de 
la monarquia de la dreta i de la seva 
economia. Espanya no ens convé. Per 
això m'he avergonyit quan des 
d'Esquerra Republicana, aquests darrers 
mesos, s'han dedicat a frivolitats com les 
d'estrényer mans botifleres, esquivar una 
grua o preguntar al rei si serà avi, en 
comptes de preocupar-se de fer sentir 
ben alta una veu catalana, d'esquerres, i 
republicana, mentre dOamagatotis es 
parla d'Espanya, de dretes i de reis.
Des d'aquí, un militant ras d'ERC, us he 
parlat d'independència, perquè ni uns ni 
altres malbarataran el meu somni.

Macià Pedresa
ERC

De façana
n el moment de decidir 
els temes municipals 
més adients per co
mentar n'he triat dos 
interessants per la seva 
actualitat i un altre 
d'intemporal però de 
fons calat.

1) TEMACLARÀ
Vagi per endavant el fet d'acceptar que 
el rebombori sobre el tema crec que re
sulta positiu, tant per l'obra de Clarà com 
per Olot, per allò que és bo que parlin de 
nosaltres.
Malgrat això, crec desafortunats els 
posicionaments de certs olotins, 
fomentats pel nostre batlle, de fer 
manifestos i de crear associacions 
defensant els plantejaments del Sr. 
Maragall.
Lògicament, com a beneficiaris de la 
decisió que les obres de Clarà vinguin 
al nostre museu, és normal que 
n’estiguem satisfets i joiosos, i això 
tothom ho entén, però precisament per 
què som els afavorits, considero més 
elegant no entrar en una polèmica que 
és purament un tema intern d'una altra 
ciutat.

2) FAÇANA DE LA FUTURA BIBLIOTE
CA/ANTIC AJUNTAMENT
Suposo que la majoria teniu present la 
imatge d'un parell de façanes fent 

equilibris al voltant d'un gran forat allà 
on era l’antic ajuntament.
Aquesta lluita contra la gravetat ha estat 
especialment difícil i costosa, tant 
tècnicament com econòmicament, 
agreujada per l'aparició de passadissos 
subterranis, cosa força corrent en aque
lla zona.
La raó de preservar les façanes ve do
nada pel fet que estaven catalogades 
com de interès local. Personalment, crec 
que l’interès que puguin tenir, no és tan 
gran com per condicionar una obra 
d'aquesta envergadura, i que una solució 
progressista i valenta seria d’agrair.
Aquest fet em recorda la polèmica de 
mantenir la façana del nou ajuntament 
contra l'opinió qualificada del prestigio
sos arquitectes a qui es va anar a con
sultar, com el Sr. Clotet de l'estudi PER i 
altres, per la peregrina idea que la 
façana representava una típica casa de 
pagès.
Algú recorda la meva vella proposta de 
crear una comissió d'estètica urbana? 
Tècnicament, era inviable, però no seria 
interessant que algú, amb bon gust 
reconegut, assessorés aquests nois 
d’urbanisme, inclòs el nostre batlle al 
qual -com moltes vegades he dit- la 
providència ha adornat amb moltes 
qualitats, però li ha regatejat 
escandalosament el bon gust?

3) VALORACIONS MUNICIPALS
Fa pocs dies, una decisió judicial 
concedia el cobrament de 80 milions de 
pessetes a un olotí per uns terrenys que 

l’ajuntamernt va decidir expropiar-li (per 
mitjà de l'INCASOL) i pels quals 
pretenien pagar-li'n l'any 1983 solament 
7 milions.
Estem d’acord que l’administració ha de 
gestionar bé els recursos públics i que 
per tant procura com tothom pagar el 
menys possible, però també hem de con
venir que el perjudicat és també un 
administrat que ha de poder tenir la 
confianca que el seu ajuntament , per 
mitjà de l'organisme de la Generalitat 
que sigui, en el moment de valorar un bé 
seu no intentarà espoliar-lo 
despietadament.
La meva preocupació no és tan per 
aquests casos en què la importància de 
les xifres fa que advocats i procuradors i 
fiquin el nas i que finalment la justiícia 
digui la seva .
Em preocupa la gent poc acostumada a 
aquest tipus d’operacions, la gent gran, 
els culturalment poc formats ...etc., que 
davant d'una decisió d'aquest tipus re
accionen acceptant els fets en la creença 
que com que ho diu el seu l’ajuntament i 
un organisme de la Generalitat, deu es
tar bé.
No cal aclarir que actuacions d’aquestes 
són impresentables per més que els 
autors siguin els que molta gent vota 
perquè són «els de casa».

Joaquim de Trintheria
Regidor del PP
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